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RADA POWIATU 

W KĘTRZYNIE 

 
 

Protokół nr 28/2021 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie 
z dnia 22 lutego 2021 r., godz. 10:30 

TRYB ZDALNY 
 

Ad. pkt 1 
Otwarcie posiedzenia 

 
Podczas otwarcia obecnych było 3 członków Komisji, zgodnie z listą obecności, 

stanowiącą zał. nr 1 do protokołu, nieobecny radny Jarosław Podgórski. Posiedzenie Komisji 
Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie prowadził 
Przewodniczący Komisji Krzysztof Tytman, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził 
prawomocność obrad oraz przedstawił zaproponowany porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
3. Zapoznanie się z aktualną sytuacją Szpitala Powiatowego w Kętrzynie. 
4. Zapoznanie się z aktualną sytuacją Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu. 
5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu przewidzianych do podjęcia na XXXII sesji 

Rady Powiatu w dniu 25 lutego 2021 roku w sprawach: 
a) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na częściową realizację  

II etapu projektu „Budowa ścieżek rowerowych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego” 
polegającą na opracowaniu dokumentacji technicznej budowy ścieżek rowerowych 
na terenie powiatu na odcinku Nowa Różanka – Solanka; 

b) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko 
Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w roku 2021; 

c) zmiany uchwały Nr XXVIII/237/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 26 listopada 
2020 roku w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za 
usuwanie pojazdu  z drogi  i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 
wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia 
pojazdu, obowiązujących w 2021 roku; 

d) uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Powiecie 
Kętrzyńskim na lata 2021 – 2030; 

e) uchwalenia Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie 
Kętrzyńskim na lata 2021 – 2030;  

f) uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Kętrzyńskiego 
na lata 2021 – 2030; 

g) zmiany Uchwały Nr XXIII/209/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 5 lutego 2016 r. 
o wyznaczeniu Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki 
obsługującej jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określeniu zakresu 
świadczonych usług; 

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021-2035; 
i)   zmian w budżecie powiatu na rok 2021.  
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6. Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski. 
7. Przyjęcie Protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25 stycznia 2021 r. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. pkt 2 

Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia 
 
Komisja, nie zgłaszając uwag, przyjęła porządek posiedzenia jednogłośnie, 3 głosami „za”.  
 
Ad. pkt 3 

Zapoznanie się z aktualną sytuacją Szpitala Powiatowego w Kętrzynie 
 
 Aktualną sytuację Szpitala Powiatowego w Kętrzynie przedstawił Dyrektor Wojciech 
Glinka. Na wstępie poinformował, że sytuacja związana z pandemią jest dynamiczna,  
w ostatnim czasie przybyło więcej pacjentów niż to miało miejsce dwa tygodnie temu. 
Wygląda to na bardzo poważny wzrost zachorowań, dodatkowo stany zdrowia pacjentów są 
ciężkie. Problemem takiego stanu często jest to, że pacjent trafia do szpitala parę dni za 
późno. Dyrektor poinformował, że pierwotnie rozpoczęty proces odmrażania oddziałów  
i szpitali covidowych, czyli powracania do funkcji pierwotnych, został wstrzymany. Odnosząc 
się do szczepień Dyrektor powiedział, że dziś jest kolejny dzień szczepień nauczycieli, którzy 
są kolejną grupą celowaną. Dodał, że Szpital Powiatowy w Kętrzynie jest szpitalem 
węzłowym, więc nie wykonuje szczepień populacyjnych. Kolejno Dyrektor powiedział, że 
sytuacja związana z personelem jest w miarę ustabilizowana, ponieważ zdecydowana 
większość została już zaszczepiona. Natomiast kilkanaście pielęgniarek znajduje się na 
zwolnieniach lekarskich. Niemniej jednak personel radzi sobie obrze w tej sytuacji. Następnie 
Dyrektor poinformował, że w centralnej sterylizatorni montowane są już nowe urządzenia 
zakupione ze środków zewnętrznych.  
 Przewodniczący Komisji zapytał o ilość zachorowań wśród personelu. Dyrektor 
powiedział, że zachorowalność zdecydowanie się zmniejsza. Wpływ na to ma nabranie 
naturalnej odporności po przechorowaniu na koronawirusa oraz zaszczepienia.  
 Następnie Przewodniczący zapytał czy są znane oficjalne informacje na temat tzw. 
nacjonalizacji szpitali powiatowych. Dyrektor powiedział, że wiadomo jest tylko tyle, ile 
opublikuje prasa. Czytał ostatnio wywiad z Ministrem Niedzielskim, który stwierdził, że 
zdecentralizowane jest złe, a zcentralizowane jest dobre. Z oficjalnych informacji wynika, że 
trwają intensywne prace w tym temacie. Natomiast do czego to doprowadzi, trudno jest 
powiedzieć.  
 Głos zabrał Starosta odnosząc się do wspomnianej nacjonalizacji. Powiedział, że 
szpital funkcjonuje tak, jakby nic miało się nie zmienić, w dalszym ciągu postępuje proces 
modernizacyjny i inwestycyjny. Mimo tego zastanawia się nad tym, żeby ten temat został 
przedstawiony i przedyskutowany na sesji Rady Powiatu. Dodał, że zaproponował 
Burmistrzowi Miasta Kętrzyn, że na najbliższej sesji Rady Miejskiej pojawi się razem  
z Dyrektorem Szpitala celem przedstawienia sprawozdania o tym, co przez ostanie 2 lata  
w szpitalu kętrzyńskim zaszło. Na marginesie Starosta dodał, że powiat otrzyma z 
Ministerstwa Zdrowia 500.000 zł na zakup nowego ambulansu.  
 Dyrektor Wojciech Glinka poinformował, że razem ze Starostą i prof. Kwiatkowskim 
brał udział w wideokonferencji z Dyrektorem Zakrzewskim, którego tematem była m.in. 
przyszłość szpitala kętrzyńskiego w przypadku ostatecznej decyzji o nacjonalizacji. Dyrektor 
Zakrzewski powiedział na spotkaniu, że nie wyobraża sobie tego, żeby szpital kętrzyński został 
zamknięty. Ponadto docenił rolę dwóch profesorów w szpitalu, a także powiedział, że widzi 
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rolę chirurgii jako ponadpowiatowej. Dyrektor Wojciech Glinka stwierdził, że są to bardzo 
dobre informacje dla powiatu.  
 
Ad. pkt 4 

Zapoznanie się z aktualną sytuacją Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu 
 
Aktualną sytuację Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu przedstawiła Dyrektor 

Katarzyna Ślimak. Na wstępie poinformowała, że placówka wraca powoli do normalnego 
trybu przyjmowania pacjentów. Praktycznie wszystkie miejsca są zajęte, następuje też 
cykliczne wypisywanie pacjentów. Następnie Dyrektor poinformowała, że część personelu  
i pacjentów jest już zaczepiona przeciwko Covid-19. Dodała, że jest spora liczba pacjentów  
w śpiączkach, którzy zostali umieszczeni w placówce za zgodą sądu. Wobec tych osób będą 
podejmowane decyzje o tym czy ZOZ będzie występował do sądu o wyrażenie jednorazowej 
zgody na przeprowadzenie szczepienia czy też czy Ci pacjenci nie zostaną zaszczepieni. 
Dodała, że szczepienia przeciwko Covid-19 są szczepieniami nieobowiązkowi, stąd konieczna 
jest ewentualna zgoda sądu. Podkreśliła, że pacjenci, którzy nie zostali jeszcze zaszczepieni są 
odizolowani, nie przychodzi do nich nikt oprócz personelu. Dyrektor poinformował również  
o tym, że w dalszym ciągu wstrzymane są odwiedziny w placówce. Jest to trudna sytuacja dla 
pacjentów i ich rodzin, dlatego placówka umożliwia kontakt online.  

Przewodniczący zapytał o stan zdrowia personelu. Dyrektor powiedziała, że  
w  grudniu ubiegłego roku 80% personelu zachorowało na koronawirusa, co spowodowało 
zamknięcie placówki na 10 dni. Natomiast od połowy stycznia 2021 r. praktycznie cały 
personel wrócił do pracy. Odnosząc się do szczepień Dyrektor poinformowała, że nie wszyscy 
pracownicy zgłosili chęć zaszczepienia przeciwko Covid-19. Do tej pory zaszczepiło się niecałe  
50% personelu. Dodała, że większość osób niezaszczepionych są to osoby, które przeszył 
koronawirusa.  

Członek Komisji Olga Wanago odnosząc się do sprawozdania, które członkowie Komisji 
otrzymali drogą mailową zapytała o przecieki. Dyrektor powiedziała, że jest to duży problem, 
ponieważ przeciekają dwie ściany fundamentowe. Wiosną rozpoczną się prace mające na 
celu znalezienie przyczyny tego problemu. 

Następnie Członek Komisji Olga Wanago zapytała o ilość pacjentów w szpitalu. 
Dyrektor powiedziała, że na chwilę obecną są dwa wolne miejsca na ZOLu czyli jest  
43 pacjentów i 6 pacjentów w hospicjum.  
 
Sprawozdanie o aktualnej sytuacji Zespołu Opieki Zdrowotnej w Reszlu stanowi zał. nr 2 do 
niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. pkt 5 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu  
 

Następnie Komisja przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad, a mianowicie 
zaopiniowania projektów uchwał, które będą przedmiotem obrad na najbliższej sesji Rady 
Powiatu w dniu 25 lutego 2021 r. w następujących sprawach: 
 

a) udzielenia pomocy finansowej Związkowi Gmin „BARCJA” na częściową realizację  
II etapu projektu „Budowa ścieżek rowerowych na terenie Powiatu Kętrzyńskiego” 
polegającą na opracowaniu dokumentacji technicznej budowy ścieżek rowerowych 
na terenie powiatu na odcinku Nowa Różanka – Solanka (zał. nr 3) 
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Na obrady przybył radny Jarosław Podgórski. 
 

Przewodniczący na wstępie powiedział, że pomoc finansowa ma wynieść 
40.000 zł.  

Głos zabrał Starosta informując, że przedmiotowy projekt uchwały jest 
konsekwencją zapisów budżetowych powiatu. Na tę pomoc składa się również 
samorząd Gminy Wiejskiej Kętrzyn i Gminy Miejskiej Kętrzyn. Natomiast ze 
wstępnych informacji z Zarządu Dróg Wojewódzkich wynika, że dokumentację 
sfinansuje w całości Samorząd Województwa.  

Przewodniczący odnosząc się do poprzednich lat, kiedy podejmowane były 
tożsame uchwały, a w zasadzie nic się nie działo w przedmiotowej sprawie zapytał, 
czy teraz jest szansa na to, że sprawa ruszy do przodu. Starosta powiedział, że jest  
taka szansa, ponieważ jest już rozstrzygnięte postępowanie na wyłonienie 
wykonawcy tej dokumentacji technicznej. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko 
Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura 
Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w roku 2021 (zał. 
nr 4). 
 

Przewodniczący zapytał Starostę czy znane jest mu funkcjonowanie biura. 
Starosta powiedział, że Marszałek jest również członkiem Rady Regionów dzięki 
czemu może negocjować z Radą Europejską programy operacyjne. Biuro jest to taka 
mała część Warmii i Mazur w Brukseli.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c) zmiany uchwały Nr XXVIII/237/2020 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 26 listopada 
2020 roku w sprawie ustalenia na obszarze powiatu kętrzyńskiego opłat za 
usuwanie pojazdu  z drogi  i  jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz 
wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia 
pojazdu, obowiązujących w 2021 roku (zał. nr 5) 
 

Przewodniczący powiedział, że z projektu uchwały nie wynika kto wygrał 
przetarg i jaka jest umowa z wykonawcą w kwestii przechowywania pojazdów 
przewożących niebezpieczne materiały.  

Naczelnik Rafał Rypina poinformował na wstępie, że projekt uchwały wynika  
z faktu, że 30 marca br. kończy się umowa z obecnym wykonawcą w/w zadania. 
Wobec tego ogłoszono zapytanie ofertowe i w poprzedni czwartek został wyłoniony 
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nowy wykonawca – Jacek Krzyżewski Auto-Komis. Handel. Kupno-Sprzedaż. 
Pośrednictwo Finansowe. Naczelnik dodał, że parking będzie się znajdował na  
ul. Targowej w Kętrzynie, a nie tak jak dotychczas w Nowej Różance. Kontynuując 
Naczelnik powiedział, że zmiany zaproponowane w projekcie uchwały są korzystne 
dla budżetu powiatu, ponieważ gro pojazdów usuwanych z drogi są do 3,5 tony,  
a koszt parkowania takich pojazdów  wynikający z dotychczas obowiązującej uchwały 
wynosi 15 zł za dobę, natomiast zgodnie z nowym projektem chwały będzie wynosiło 
3,69 zł. Dodatkowo maleje także stawka holowania tych pojazdów z 230 zł na  
120,54 zł.  
 Przewodniczący powiedział, że w projekcie uchwały nie ma stawek 
dotyczących pojazdów przewożących materiały niebezpieczne. Następnie zapytał co 
będzie w przypadku gdy taki samochód trzeba będzie odholować i przychować – kto 
to zrobi, za ile i gdzie będzie to przechowywanie. Naczelnik powiedział, że stawki są 
ujęte w projekcie uchwały. Dodał, że w ostatnich 10-15 latach nie zdarzyła się 
konieczność odholowania i przechowywania takiego pojazdu. Ponadto na terenie 
województwa warmińsko-mazurskiego nie ma takiego parkingu, który byłyby 
przystosowany do przechowywaniu pojazdów przewożących materiały 
niebezpieczne. Wynika to z faktu, że wybudowanie takiego parkingu jest mocno 
obostrzone, a co za tym idzie – nieopłacalne. Natomiast jeśli zdarzy się taka sytuacja, 
że będzie trzeba odholować taki pojazd, wtedy zamówienie usługi będzie z wolnej 
ręki.  
 Przewodniczący stwierdził, że jest to istotny brak w projekcie uchwały. Jego 
zdaniem jeśli nawet taka usługa miałaby być zrealizowana z wolnej ręki, chciałby 
zobaczyć konkretną umowę z konkretnym wykonawcą w tej sprawie. Naczelnik 
stwierdził, że zapis w umowie dotyczący realizacji usługi z wolnej ręki nie jest 
możliwy.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy 
projekt pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
głosami 3 „za” i 1 „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d) uchwalenia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie w Powiecie 
Kętrzyńskim na lata 2021 – 2030 (zał. nr 6) 
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota Siwicka 
na wstępie powiedziała, że przedmiotowy Program składa się z dwóch programów: 

1) Programu Przeciwdziałania Przemocy w rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy  
w Rodzinie w Powicie Kętrzyńskim na lata 2021-2030, 

2) Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla Sprawców Przemocy w Rodzinie   
w Powicie Kętrzyńskim na lata 2021-2030. 

Następnie powiedziała, że Program został opracowany przez zespół Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie wspólnie z organizacjami pozarządowymi, 
policją, sądem, ośrodkami pomocy społecznej oraz szkołami. Ważne przy tym 
Programie jest to, że został utworzony Dom dla Matek z Małoletnimi Dziećmi i Kobiet 
w Ciąży w Kętrzynie, gdzie odizolowywane są ofiary od sprawców przemocy 
domowej. Ponadto jest także Ośrodek Interwencji Kryzysowej, gdzie każda osoba 
może znaleźć schronienie. Dodatkowo dobrze rozwinięte jest poradnictwo 
specjalistyczne w zakresie psychologicznym, pedagogicznym socjalnym i prawnym. 
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Zasługuje na uznanie fakt, że jednostka wyszła z ofertą dla Zakładu Karnego  
w Dublinach do wzięcia udziału w Programie Korekcyjno-Edukacyjnym. Program 
finansowany jest w 100% z budżetu państwa.  

Następnie Dyrektor poinformowała, że na ten moment podpisane jest  
6 porozumień z innymi powiatami w sprawie powierzenia Powiatowi Kętrzyńskiemu 
realizacji zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej, polegającego na 
prowadzeniu domów dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży. Miesięczny 
koszt utrzymania jednego mieszkańca w Domu wynosi 1.000 zł, który ponosi gmina, 
natomiast 500 zł ponosi każdy powiat za prowadzenie zadania.  

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę na to, że w przeciągu 4 lat  
z poradnictwa skorzystało 255 osób na ponad 1000 poszkodowanych. Zapytał jaki jest 
powód tak małej liczby osób. Dyrektor powiedziała, że policja obejmując niebieską 
kartę pyta PCPR czy dana ofiara korzystała z poradnictwa. Niestety ofiary bardzo 
niechętnie korzystają z tej możliwości. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 4 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Obrady opuściła radna Olga Wanago. 

 
e) uchwalenia Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych w Powiecie 

Kętrzyńskim na lata 2021 – 2030 (zał. nr 7) 
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota Siwicka 
na wstępie powiedziała, że Program skierowany jest do osób niepełnosprawnych. 
Został opracowany wspólnie z innymi organizacjami. Głównym celem programu jest 
aktywizacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych. Dyrektor 
poinformowała, że w zeszłym roku wydano 480.000 na 211 osób niepełnosprawnych, 
którzy mieli wstrzymaną rehabilitację społeczną w środowiskowym domu pomocy czy 
w warsztatach terapii zajęciowej. Doposażenie wyniosło 2.500 zł na osobę. Dyrektor 
dodała, że w powiecie jest dobry zespół ds. orzekania o niepełnosprawności, 
ponieważ w jego skład wchodzą wszyscy lekarze specjaliści. Orzeczenia wydawane są 
w krótkim terminie. Następnie Dyrektor powiedziała, że najprawdopodobniej 
powstanie krajowa agencja do orzekania o niepełnosprawności. Ma ona skupić ZUS, 
KRUS oraz powiatowe zespoły. Ma to na celu oddzielenie systemu rentowego od 
systemu orzecznictwa. Dodatkowo do tego systemu ma zostać wcielone orzecznictwo 
dzieci do kształcenia specjalnego, czym do tej pory zajmuje się poradnia 
psychologiczno-pedagogiczna.  

Przewodniczący zapytał o to, jak wygląda korzystanie z mieszkań 
treningowych przez kilka osób w jednym czasie. Dyrektor wyjaśniła, że mieszkania te 
są dedykowane do konkretnej grupy osób. W przypadku naszego powiatu są 
dedykowane głównie do osób usamodzielnianych czyli opuszczających placówki 
opiekuńczo-wychowawcze, rodziny zastępcze, MOWy, MOSy, zakłady poprawcze. 
Wszelkie treningi prowadzone w tym mieszkaniu są skierowane do osób pomiędzy  
18 a 25 r.ż.  
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Starosta odnosząc się do wypowiedzi Dyrektora powiedział, że powiat 
kętrzyński posiada zespół składający się z orzeczników z różnych dziedzin, 
pracowników do obsługi tego zespołu, dostosowane pomieszczenia do osób 
niepełnosprawnych. Jeśli reforma wejdzie w życie to zadaniem powiatu jest takie, aby 
ten nowy zespół został w Kętrzynie. Starosta powiedział, że zrobi wszystko, żeby tak 
się stało. Następnie dodał, że zadanie to jest finansowane jako zlecone, z zakresu 
administracji rządowej, tak więc koszty ponoszone na zespół są środkami zleconymi. 
Powiat natomiast od 2002 r. utrzymuje jeden etat w zespole ds. orzekania. Dyrektor 
dodała, że utrzymanie etatu było warunkiem Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, 
żeby zespół był w Kętrzynie.   
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

f) uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu 
Kętrzyńskiego na lata 2021 – 2030 (zał. nr 8) 
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kętrzynie Dorota Siwicka 
na wstępie powiedziała, że strategia jest swego rodzaju elementarzem w systemie 
pomocy społecznej. Ważnym jej elementem jest szeroko rozumiany rozwój pieczy 
zastępczej, w szczególności rodzinnej. Nasz system pieczy zastępczej jest fajnie 
zbudowany i dobrze funkcjonuje. Dodatkowo w powiecie jest dobrze funkcjonujący 
dom pomocy społecznej spełniający wszelkie standardy.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

g) zmiany Uchwały Nr XXIII/209/2016 Rady Powiatu w Kętrzynie z dnia 5 lutego 2016 
r. o wyznaczeniu Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego jako jednostki 
obsługującej jednostki organizacyjne Powiatu Kętrzyńskiego i określeniu zakresu 
świadczonych usług (zał. nr 9) 
 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Powiatu Kętrzyńskiego Marta Żylińska 
poinformowała, że projekt uchwały porządkuje bieżące sprawy i dostosowuje się do 
zmiany przepisów prawa zamówień publicznych.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kętrzyńskiego na lata 2021-2035 

(zał. nr 10) 
 

Skarbnik poinformował, że zmiany dotyczą:  
I. wydatków – zadania zlecone: 

1. Na wniosek Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Kętrzynie 
dokonać przeniesienia planu wydatków pomiędzy paragrafami, 
z przeznaczeniem na zakup wyposażenia. 

2. Decyzją Nr FK 15/2021 z dnia 10.02.2021 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski 
ustalił plan dotacji celowych w zakresie zadań Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Kętrzynie. Dokonać zwiększenia planu dochodów 
i wydatków o kwotę 216 000 zł. 

 
II.  dochodów, wydatków i przychodów – zadania własne: 

1. Na wniosek Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Kętrzynie 
dokonać zwiększenia planu dochodów o kwotę 85 961 zł, w związku 
z uzyskaniem: 

 1) dofinansowania deficytu na liniach autobusowych o charakterze 
użyteczności publicznej: 
  a) z Gmin: Barciany – 2 400 zł, Kętrzyn – 3 000 zł, Srokowo -  8 332 zł, 
  b) z Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej – 64 229 zł, 
 2) dopłaty z tytułu respektowania przez operatora ustawowych ulg dla 

pasażerów przewidzianych ustawą o uprawnieniach do ulgowych przejazdów 
środkami publicznego transportu zbiorowego – 8 000 zł. 

Dopłaty z tytułu ulg dla pasażerów wyodrębnić w § 2330. Plan wydatków 
zwiększyć o kwotę 79 817 zł. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki o kwotę 
6 144 zł. 
2. Na wniosek Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie dokonać przeniesienia 

planu wydatków pomiędzy paragrafami wydatków w kwocie 230 zł,  
z przeznaczeniem na pokrycie zwrotu wpłaconej kwoty za zajęcie pasa 
drogowego za rok 2020. 

3. Na wniosek Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji zmniejszyć 
kwotę zadania oraz wprowadzić dofinansowanie do realizowanego wspólnie  
z Gminą Barciany w systemie 50/50 zadania inwestycyjnego pn.: Opracowanie 
dokumentacji projektowej pn. „Poprawa parametrów techniczno-użytkowych 
drogi powiatowej nr 1703N na odcinku od DW 590 do miejscowości 
Modgarby” – kwota zadania 49 200 zł, w tym udział własny 24 600 zł, udział 
Gminy Barciany 24 600 zł. 
Plan wydatków sfinansować przesunięciem środków z dotacji celowej z Gmin 
w kwocie 24 600 zł z zadania inwestycyjnego pn. „Inwestycje wspólne  
z Gminami 50/50”. Dla zbilansowania środki własne w kwocie 35 400 zł 
przesunąć na zadanie inwestycyjne pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 
50/50”. 

4. Na wniosek Wydziału Architektury, Budownictwa i Inwestycji wprowadzić do 
budżetu nowe zadania inwestycyjne realizowane wspólnie z Gminami 
w systemie 50/50:  
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1) Poprawa parametrów techniczno-użytkowych drogi powiatowej nr 1592N 
na odcinku Barciany – Pastwiska –  etap III – kwota zadania 350 800 zł,  
w tym udział własny 175 400 zł, udział Gminy Barciany 175 400 zł,  

2) Opracowanie dokumentacji projektowej pn. "Poprawa parametrów 
techniczno-użytkowych drogi powiatowej nr 1580N ul. Szkolna  
w Korszach"– kwota zadania 70 000 zł, w tym udział własny 35 000 zł, 
udział Gminy Korsze 35 000 zł,  

3) Budowa chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1733N w miejscowości 
Nakomiady – kwota zadania 85 000 zł, w tym udział własny 65 000 zł, 
udział Gminy Kętrzyn 20 000 zł. 

Plan wydatków sfinansować przesunięciem środków własnych w kwocie 
275 400 zł oraz środków z dotacji celowej z Gmin w kwocie 230 400 zł 
z zadania inwestycyjnego pn. „Inwestycje wspólne z Gminami 50/50”. 

5. W związku z ogłoszeniem naboru (druga pula) wniosków o dofinansowanie ze 
środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 został złożony wniosek  
o uzyskanie ww. środków dla zadania inwestycyjnego pn. "Poprawa 
parametrów techniczno-użytkowych drogi powiatowej nr 1602N Lesieniec – 
Silec w kierunku Surwile – etap III". Dokonać wprowadzenia nowego zadania 
inwestycyjnego w kwocie 1 000 000 zł z udziałem 100% dofinansowania w ze 
środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

6. Dokonać urealnienia zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa i remont 
przyszkolnej hali sportowej przystosowanej dla osób niepełnosprawnych wraz 
z wyposażeniem przy ul. Wojska Polskiego 12 w Kętrzynie”. Dofinansowanie 
ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych planowane  
w 2021 roku w wysokości 990 000 zł, wpłynęło w roku 2020 w kwocie 
990 000 zł. W roku 2021 o kwotę 990 000 zł zmniejszyć dochody i zwiększyć 
przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 
określonymi w odrębnych ustawach. 

7. Dokonać urealnienia zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1707N Drogosze – Garbno na odcinku 2,0 km”. Dofinansowanie 
ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych planowane  
w 2021 roku w wysokości 3 000 000 zł, wpłynęło w roku 2020 w kwocie 
3 000 000 zł. W roku 2021 o kwotę 3 000 000 zł zmniejszyć dochody  
i zwiększyć przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 
określonymi w odrębnych ustawach. 

8. W związku z informacją Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej 
z 09.02.2021 r. o wynikających z ustawy budżetowej na rok 2021 z dnia  
20 stycznia 2021 r. (Dz. U. z 2021 r. poz. 190) rocznych kwotach części 
subwencji ogólnej dokonać: 

1) zmniejszenia części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 465 553 zł, 
2) zmniejszenia części równoważącej subwencji ogólnej o kwotę 307 zł. 

   Dla zbilansowania zwiększyć wolne środki o kwotę 465 860 zł. 
9. W związku z wpływem na rachunek bankowy dofinansowania do projektów 

realizowanych w roku 2020 dokonać zwiększenia dochodów o kwotę 
471 411 zł, z czego: 
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1)  443 792 zł - "Modernizacja infrastruktury kształcenia zawodowego w PCE 
Kętrzyn”,  

2) 27 619 zł - "ERASMUS+ Edukacja Szkolna" w Zespole Szkół im. M. Rataja 
w Reszlu. 

   Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki o kwotę 471 411 zł. 
10. Na wniosek Zespołu Szkół im. M.C. Skłodowskiej w Kętrzynie dokonać 

wprowadzenia projektu pn. "Projektowanie dopasowane do potrzeb 
pracodawców" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020 Działania: RPWM.02.04.00 – 
Rozwój kształcenia i szkolenia zawodowego. Całkowita wartość projektu wynosi 
444 994 zł, z kwotą dofinansowania ze środków unijnych 378 240 zł, budżetu 
państwa 22 256 zł oraz udziałem własnym w kwocie 44 498 zł. Udział własny 
sfinansować zwiększeniem wolnych środków. 

11. Na wniosek Domu Pomocy Społecznej w Kętrzynie dokonać przeniesienia 
planu wydatków między paragrafami w kwocie 2 368 zł, z przeznaczeniem 
na dodatkowe wynagrodzenie roczne. 

12. W związku z zawartymi porozumieniami w sprawie powierzenia Powiatowi 
Kętrzyńskiemu prowadzenia zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej, 
polegającego na prowadzeniu mieszkania chronionego treningowego oraz 
ośrodka interwencji kryzysowej dokonać zwiększenia dochodów o kwotę 
8 000 zł. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki. 

13. Dokonać urealnienia przedsięwzięcia pn. „Budowa Zakładu Aktywności 
Zawodowej” realizowanego w latach 2020-2022. Dofinansowanie ze środków 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych planowane w latach 2021-2022  
w wysokości 5 400 000 zł, wpłynęło w roku 2020 w kwocie 4 000 000 zł,  
tj. w kwocie niższej niż planowano o 1 400 000 zł. Zmniejszyć dochody o kwotę 
2 200 000 zł w roku 2021 i o kwotę 3 200 000 zł w roku 2022. W roku  
2021 o kwotę 2 200 000 zł oraz w roku 2022 o kwotę 1 800 000 zł zwiększyć 
przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi 
w odrębnych ustawach. Różnicę w finansowaniu wydatków pokryć w  kwocie 
1 400 000 zł ze środków własnych. Planowane wydatki po zmianie wynoszą 
6 069 864 zł, w tym dofinansowanie 4 000 000 zł, udział powiatu 2 069 864 zł. 
W roku 2020 wydatki wynoszą 69 864 zł, w tym udział powiatu 69 864 zł.  
W roku 2021 wydatki wynoszą 2 500 000 zł, w tym dofinansowanie 
2 200 000 zł, udział powiatu 300 000 zł. W roku 2022 wydatki wynoszą 
3 500 000 zł, w tym udział powiatu 1 700 000 zł. 
 

III.  przychodów i rozchodów: 
1. W związku z niższym niż planowano w roku 2020 wykonaniem zaciągniętego 

kredytu oraz związanymi z nim spłatami rat kredytu dokonać zmniejszenia 
rozchodów o kwotę 600 000 zł. Dla zbilansowania zmniejszyć wolne środki. 

2. Zwiększyć spłatę rat pożyczek udzielonych o kwotę 820 zł. Dla zbilansowania 
zmniejszyć wolne środki. 

 
Przewodniczący odnosząc się do pkt 8  i 13 powiedział, że znowu Minister 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej oraz Rządowy Fundusz Inwestycji Lokalnych 
zmniejsza środki finansowe.  
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Skarbnik odnosząc się do punktu 13 powiedział, że 4.000.000 zł otrzymane na 
przedsięwzięcie pn.: „Budowa Zakładu Aktywności Zawodowej” to i tak jest duża 
kwota, które wraz ze środkami własnymi wystarczy na jego realizację.  

Starosta powiedział, że niepokoi go sytuacja związana ze zmniejszeniem 
subwencji oświatowej. Dodał, że wszystkie samorządy otrzymały mniejszą subwencję.   

 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt 
pod głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
i) zmian w budżecie powiatu na rok 2021 (zał. nr 11) 
 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do przedstawionego projektu uchwały. Z uwagi 
na brak głosów w dyskusji Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod 
głosowanie.  
Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w toku głosownia 
jednogłośnie głosami 3 „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Ad. pkt 6 

Sprawy różne, zapytania i wolne wnioski 
 
Spraw różnych, zapytań ani wolnych wniosków nie zgłoszono.  
  
Ad. pkt 7 

Przyjęcie protokołu 
 
Komisja jednogłośnie 3 głosami „za” przyjęła Protokół z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Bezpieczeństwa Obywateli w dniu 25 stycznia 2021 r.  
 
Ad. pkt 8 

Zamknięcie posiedzenia komisji                                   
 

Wobec wyczerpania porządku dziennego, posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej  
i Bezpieczeństwa Obywateli Rady Powiatu w Kętrzynie zostało zakończone o godz. 1210. 
 
Protokołowała: 
D. Ambrosewicz  
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